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     Biuletyn Informacyjny Regionu AA Dolnośląski 
          z dnia 19.05.2024 r. w Obornikach Śląskich 

  
             Kwartalne stacjonarne spotkanie odbyło się na zaproszenie Intergrupy AA Millennium w niedzielę 
19 maja 2024 r. w Obornikach Śląskich od godziny 10:00. Spotkanie prowadziła Rzecznik Regionu. 
Uczestniczyli w nim  prócz Rady Regionu: Wiesław Z. Powiernik „B” KSK (po służbie), czworo Delegatów 
Służby Krajowej z naszego regionu, Elżbieta Bączek – kandydatka na Powiernika „A” w Regionie AA 
Dolnośląski, Adam N. współprowadzący listopadowe Zgromadzenie Regionu Delegat Narodowy (po 
służbie) wraz z Koordynatorem Zgromadzenia – łącznie 17 osób; wg ustalonego zaakceptowanego planu.

Program spotkania rady Regionu AA Dolnośląski

1. Informacja na temat przygotowań do Zgromadzenia Regionu w listopadzie br.
    2. Przygotowania do obchodów 50-lecia AA w Polsce.
    3. Sprawa finansowania udziału służebnych regionu w warsztatach ogólnopolskich. 
    4. Sprawa funkcjonowania PIK-u.
    5. Omówienie problemów związanych z finansami regionu.
    6. Zakończenie kadencji służb regionu w listopadzie br. (rzecznik, skarbnik, koordynator do ZK i AŚ, 

    koordynator ZIP, koordynator PIK-u).
7. Sprawy różne.
  
       *  Koordynator Zgromadzenia przedstawił (załączone)Plakat, Plan Zgromadzenia oraz prośbę do intergrup o listę 
zapisów na obiady. Uczestnicy przedstawili sugestie co do terminu i sposobu składania wniosków i pytań do 
Zgromadzenia – do końca września; oraz kandydatury do służb w regionie (również na Powiernika klasy A i B) do 31 
października 2024 r. Ponadto: włączenie hasła przewodniego 53.Konferencji SK, pytań do 53.KSK (w przypadku braku 
lub małej ilości pytań do Zgromadzenia). 
        *  Dwa mityngi wylosowane przez nasz region oraz osoby zgłoszone do udziału w ich prowadzeniu są w kontakcie 
z rzecznikiem regionu, natomiast rozszerzona do siedmiu osób lista Profesjonalistów jest przesłana do BSK. Poruszono 
kwestie tzw. zaopiekowania się w czasie wolnym naszymi Profesjonalistami podczas Zlotu 50-Lecia oraz dyżurami przy 
stoliku historii Regionu AA Dolnośląski. (Tutaj pojawiła się prośba do członków AA, do grup i intergrup o przesyłanie 
informacji ws. takich historycznych zasobów możliwych do wykorzystania – w kopiach bądź zdigitalizowanych na adres 
e-mail regionu: dolnoslaski@aa.org.pl). 
        *  Delegaci SK z racji osobistych rozterek co do ich częstszego finansowania przez region z racji pełnionej służby 
zgłosili wniosek o jasny zapis w Karcie Zgromadzenia w tej kwestii. Reprezentant do regionu Intergrupy AA Ślęża 
podzielił się doświadczeniem z uczestnictwa na koszt intergrupy w Ogólnopolskich Warsztatach, gdzie poczuł wolę 
służenia jako łącznik do jednego z Zakładów Karnych. Z doświadczenia Reprezentanta Intergrupy AA Most wynika, że 
kiedy mówi się o potrzebach finansowych i wzrasta świadomość członków grup w temacie kapelusza 7 Tradycji AA 
przyczynia się to do bardziej ofiarnego wspierania niesienia posłania poprzez finanse od Grup AA – gdzie wszystko się 
zaczyna - oraz sponsorowania w służbie.
        *  Delegat zasugerował powołanie Zespołu Dyżurnych PIK-u. Zapisy w grafiku dyżurów przy telefonie w PIK-u nie 
odpowiadają od dawna rzeczywistości. Ustalono, że należy temu problemowi poświęcić oddzielne spotkanie służebnych 
– dyżurnych i znaleźć rozwiązanie. Rzecznik Regionu zobowiązała się do zorganizowania  wkrótce takiego spotkania. 
       *  Zabierający głos w sprawach finansów regionu wyrażali swoje doświadczenia niechlubnie przedstawiające opinie 
członków AA o dysponowaniu tymi środkami przez region w przeszłości. Przytoczone sprawozdania finansowe BSK ze 
Skrytek 2/4/3 od 2010 r. oraz odpowiedź na pytanie 10 do 42.KSK jasno sugerują podział 50/50 w realizacji 7 Tradycji 
poprzez Region. Skarbnik stwierdziła, że aktualnie region nie posiada takich środków, które mógłby przekazać do BSK.
       *  Rzecznik przypomniała, że kończą się kadencyjne służby w regionie a co za tym idzie niezbędne jest 
przypominanie o naborze i zgłaszaniu kandydatur do ich objęcia  (rzecznik, skarbnik, koordynator do ZK i AŚ, 
koordynator ZIP, koordynator PIK-u/pełnomocnik BSK ds. PIK-u).

https://media.freshmail.mx/i/dhmvx1x1ry/16j0x5xi5w/tmp664b34591007f1.png?sum=1a84581c3a067d5760f140e441be027b
https://aa.org.pl/wp-content/uploads/2024/05/KG_XI_2024.pdf
https://aa.org.pl/wp-content/uploads/2024/05/KG_XI_2024.pdf
https://media.freshmail.mx/i/dhmvx1x1ry/embedInCampaign/ajaxuploaddhAC6g_PLAN_ZGROMADZENIA.pdf


        *  Na koniec tej części spotkania Delegat SK do KLiP przekazała wniosek o przekazanie do intergrup pozostałej po 
konferencji prasowej literatury (po 2 egzemplarze) celem wykorzystania w działaniach informacji publicznej. Wniosek 
przyjęto bez głosu sprzeciwu.

                     Po 5 minutowej przerwie przystąpiono do kolejnej części spotkania według planu poniżej: 
  
              Program spotkania służb Regionu AA Dolnośląski w dniu 19 maja br. godz.11.00

1. Przywitanie się modlitwą o pogodę ducha.

2. Zatwierdzenie programu spotkania.

3. Przedstawienie się uczestników.

4. Informacje z intergrup z ostatnich 3 miesięcy.

5. Sprawozdanie służb mandatowych regionu:

- delegat po służbie w KIP,

- delegat KLiP,

- delegat KIP ,

- delegat KO,

- koordynator ds. ZK i AŚ,

- koordynator ZIP,

- koordynator G12K,

- koordynator tel. inf.-kont., pełnomocnik BSK ds. PIK-u,

- sekretarz/łącznik ds. internetu,

- skarbnik,

- rzecznik.

6. Sprawozdania służb zadaniowych:

- koordynator zespołu ds. organizacji konferencji prasowej w regionie,

- koordynator zespołu ds. organizacji Zgromadzenia Regionu AA Dolnośląski 30 listopada 2024 r.

7. informacja na temat przygotowań do obchodów 50-lecia AA w Polsce (przygotowanie mityngów organizowanych przez 
nasz region, organizacja wystawy prezentującej region).

8. Sprawa finansowania udziału służebnych regionu w warsztatach ogólnopolskich.

9. Sprawa funkcjonowania PIK-u.

10. Zakończenie kadencji służb regionu ( rzecznik,skarbnik, koordynator ds.ZK i AŚ, koordynator ZIP, 
koordynator PIK-u).

11. Sprawy różne, pytania, wnioski, sugestie.

12.  Podanie terminu kolejnego spotkania służb regionu : 7 lipca br. godz. 20.00 na platformie ZOOM.

13. Zakończenie spotkania deklaracją odpowiedzialności.

Po wspólnym przywitaniu się Modlitwą o Pogodę Ducha, jednomyślnym przyjęciem planu spotkania nastąpiło 
przedstawienie się uczestników z podaniem pełnionej służby. Łącznie udział wzięły 32 osoby.
  
                                                     Sprawozdanie Intergrupy  Millennium

Intergrupa Millennium zrzesza 17 grup z czego w spotkaniu udział biorą przedstawiciele 10 grup.
IG w marcu gościła delegata do komisji literatury Martę, która podzieliła się doświadczeniem ze służby oraz 
opowiedziała o nowej pozycji ”Głosy kobiet w AA” w polskim wydaniu.
IG Milenium wspólnie ze służebnymi informacji publicznej zorganizowała po raz kolejny spotkanie w Zasadniczej 
Szkole Zawodowej w Oleśnicy. W spotkaniu wzięło udział 160 uczniów.
IG niesie posłanie do zakładu karnego w Oleśnicy, jak również do ZK we Wrocławiu.
Członkowie grup oleśnickich dzielą się doświadczeniem na nowo otwartej terapii w Ligocie Polskiej koło Oleśnicy. 
Sumienie intergrupy Millennium podjęło decyzję o sfinansowaniu warsztatów ogólnopolskich dla służebnych 
Kolportera i łącznika internetowego. Służebni chętnie przyjęli ofertę i nabrali doświadczenia na w/w warsztatach. 
Sumienie IG wybrało nowego sekretarza. W IG jest wakat na reprezentantów do regionu.

                                       Sprawozdanie Intergrupy Most - brak sprawozdania 

Reprezentant wspomniał o marcowym Biuletynie Intergrupy Most jako sprawozdaniu, dodając iż od tego czasu podjęto
niesienie posłania AA na Detox w Bolesławcu po przerwie pandemicznej. 



Sprawozdanie z działań Intergrupy Odra marzec, kwiecień 2024

Marzec 2024

Obsadzono wakaty
- zastępcy skarbnika Intergrupy Odra - służbę objął Ryszard z grupy Nomad

Koordynator Informacji Publicznej:

- W związku z nawiązanym pod koniec zeszłego roku kontaktem z dyrekcją wrocławskiej Izby Wytrzeźwień dbamy o 
stały kontakt i regularne dostarczanie ulotek dla osób opuszczających Izbę wytrzeźwień. Również w lutym po  
otrzymanej zgodzie od dyrekcji Izby Wytrzeźwień dostarczyliśmy 4 poziomowy ekspozytor wyposażony w sporą 
ilość ulotek, który będzie regularnie uzupełniany. „Czy AA jest dla Ciebie” „Rzut oka na AA” „ AA dla kobiet” „ AA 
dla starszych wiekiem alkoholików” „ Młodzi i AA”. Każda ulotka ma pieczątkę z numerem telefonu do Pik-u we 
Wrocław

- Kolejnym miejscem z którym został nawiązany kontakt, to Wrocławskie Centrum Integracji Społecznej przy ul. 
Strzegomskiej we Wrocławiu. Miejsce w którym osoby np. wykluczone społecznie, żyjące w ubóstwie jak również 
skierowane przez sąd reintegrują się społecznie i zawodowo. Dostarczyliśmy do WCI ekspozytor z ulotkami "Czy 
AA jest dla Ciebie" "Rzut oka na AA" "AA dla kobiet" "Dla starszych wiekiem alkoholików" oraz ekspozytor z 
wizytówkami. Wszystkie ulotki mają pieczątkę z nr telefonu do Pik-u we Wrocławiu.

- Jedna z placówek Mops-u we Wrocławiu przy ul. Nowowiejskiej przyjęła i rozwiesiła na tablicy informacyjnej 
plakaty AA, oraz otrzymała pakiet ulotek informacyjnych „ Czy AA jest dla Ciebie” „Rzut oka na AA”. 
Wszystkie ulotki mają pieczątki z nr telefonu do Pik-u we Wrocławiu.

Sumienie Intergrupy Odra podjęło następujące decyzje:

- pakiet na start dla nowopowstałych grup w postaci literatury tj: Wielka Księga, Dwanaście na dwanaście i 
Codzienne Refleksje, zamiast literatury w kwocie 350 zł. Zmiana zostanie ujęta w zasadach pacy IG Odra

Kwiecień 2024
Inrergrupa Odra oraz Intergrupa Ślęża zorganizowały wspólnie warsztaty krokowe, które odbyły się 27 kwietnia 2024
r. we Wrocławiu w szkole przy ul. Paulińskiej.

Koordynator Informacji Publicznej

- 17 kwietnia przeprowadzono spotkanie informacyjne w Zespole Szkół Zawodowych w Oleśnicy. Spotkanie to 
zostało zorganizowane i wspierane przez zespół Informacji Publicznej Intergrupy Millenium. Dwie grupy uczniów 
wypełniły aule szkoły, a młodzi spikerzy z grupy Poranek i Grupy Wsparcie Krokowa 123 podzielili się swoim 
doświadczeniem. Odbiór był bardzo pozytywny co dało się słyszeć tuż po spotkaniu i bezpośrednio z ust samych 
uczniów.

- 22 - 27 kwietnia AAkcja „Spot AA we wrocławskiej komunikacji miejskiej. Spot ukazywał we wrocławskich 
tramwajach od poniedziałku 22 kwietnia do soboty 27 kwietnia. Udało się uzbierać całą potrzebną kwotę dzięki 
wsparciu Intergrup oraz grup AA. Ogromne podziękowania dla wszystkich, którzy wsparli ten pomysł i to działanie

Janusz – Rzecznik Intergrupy Odra

Po sprawozdaniu sekretarz zwrócił się z prośbą o poprawność nazewnictwa służebnych zamieszczanych potem na 
Regionalnym Serwisie Informacyjnym. Jeśli jest to koordynator, to niech będzie dopisek koordynator intergrupy, żeby nie 
myliło się to nikomu ze służbą koordynatora na poziomie regionu. 



Intergrupa AA Piastowska

Intergrupa AA Piastowska - siedziba w Legnicy ul. Żołnierzy II Armii Wojska Polskiego 34. Spotkania Intergrupy AA 
odbywają się w trzecią sobotę miesiąca co drugi miesiąc w miesiące parzyste. W siedzibie Intergrupy lub na 
zaproszenie Grup AA wówczas są to spotkania wyjazdowe. Od godziny 09.00 do 10.45 odbywają się warsztaty,
tematyka w/g potrzeb. Od godziny 11.00 spotkanie robocze. Na spotkaniach ostatnio uczestniczy coraz więcej 
mandatariuszy i osób zainteresowanych. Rada Intergrupy AA spotyka się w razie potrzeby na platformie ZOOM 
omawiamy ważne sprawy, które należy przepracować na spotkaniu Intergrupy.
Służby Intergrupy AA Piastowska :
Rzecznik - Wiesia
Z-ca Rzecznika - wakat. 
Sekretarz - Łącznik Internetowy - Jacek.
Z-ca Sekretarza -Łącznika Internetowego - wakat. 
Skarbnik - Artur.
Z-ca Skarbnika - wakat.
Kolporter - Grzegorz.
Z- ca Kolportera - wakat. 
Reprezentant Intergrupy AA do Regionu - wakat . 
Reprezentant Intergrupy AA do Regionu - Jacek. 
Łącznik ds. AA w ZK i AŚ w Głogowie - Wojtek.
Z-ca Łącznika ds. AA w ZK i AŚ w Głogowie - wakat. 
Łącznik ds. AA w ZK i AŚ w Wołowie - Marian. 
Z-ca Łącznika ds. AA w ZK i AŚ w Wołowie - wakat.
Łącznik ds. Niesienia Posłania na Terapię i Detoks - Michał.
Z-ca Łącznika ds. Niesienia Posłania na Terapię i Detoks - wakat. 
Łącznik ds. Informacji Publicznej - wakat.
Do Intergrupy AA Piastowska przynależy 24 grupy AA w tym jedna w ZK w Głogowie grupa AA Tęsknota, która 
bierze czynny udział w życiu wspólnoty AA i druga w ZK w Wołów grupa AA Nadzieja. Panie psycholog chętnie 
współpracują z naszymi łącznikami ds. AA w ZK i są zainteresowane współpracą ze wspólnotą AA i wzięły udział w 
Ogólnopolskich Warsztatach ds. Niesienia Posłania do ZK i AŚ na Górze św Anny a Intergrupa AA pokryła koszty 
pobytu pani psycholog z ZK Wołowa na warsztatach. Współpraca na Terapii i Detoksie przebiega również bez żadnych 
zakłóceń. Łącznik ds. Niesienia Posłania na Terapię i Detoks ma dobry kontakt z pracownikami terapii i detoksu .Na 
prośbę pracowników z detoksu ze Złotoryi na majówkę dodatkowo pojechało dwie osoby z posłaniem. Zwracamy 
również koszty osobom, które biorą udział w warsztatach Ogólnopolskich i innych organizowanych przez Intergrupy 
AA , które chcą służyć lub służą w Intergrupie. Intergrupa wsparła finansowo Intergrupę Odra w akcji Spot w 
komunikacji miejskiej Wrocławia. Intergrupa AA realizuje VII Tradycję poprzez wpłaty do struktur niższych oraz 
koordynuje wpłaty grup AA na Zlot Radości 50-lecia AA w Polsce . Kolporter prowadzi kolportaż literatury AA przed 
spotkaniami i każdy może zaopatrzyć się w potrzebną literaturę i pakiety na niesienie posłania. Służebni Intergrupy 
AA czynnie uczestniczą w spotkaniach Służb Regionu AA Dolnośląski realu jak również online. Niektórzy służebni 
Intergrupy również uczestniczą online w spotkaniach z delegatami SK na platformie ZOOM.

Rzecznik Wiesia

Sprawozdanie Intergrupy Ślęża za okres 03.2024 – 05.2024

Intergrupa Ślęża liczy 42 grupy (w tym 20 zamiejscowych). 2 grupy zawieszone. Grupa Promyk ze Strzelina przestała 
funkcjonować i została usunięta ze spisu mityngów.

Spotkania intergrupy odbywają się w druga sobotę miesiąca w siedzibie IG. ul. Komuny Paryskiej 17/1 o godzinie 11. 
Są one poprzedzone warsztatami tradycji co do miesiąca spotkań, rozpoczynają się o godzinie 9:15, w spotkaniach IG 
uczestniczy regularnie od 15-20 osób.

W opisywanym okresie funkcjonują regularnie:

-mityngi na terapii dochodzącej (raz na 2 miesiące)

Są to mityngi przybliżające czym jest AA dla osób, które trzeźwieją, aby mogły podjąć decyzje o przystąpieniu do  
wspólnoty.

-Terapia detox zamknięta – działają mityngi

-Grupa Krzyki niesie posłanie dla kobiet

-Grupa Wielka Księga niesie posłanie do noclegowni na ul. Bogedaina we Wrocławiu

-Grupa Opoka z Oławy i Metanoja z Brzegu niesie posłanie do Z.K. w Brzegu Opolskim. Grupa Krokus niesie posłanie 
na ul. W. Świętych na terapii -mityngi informacyjne
-W formie wolontariatu jest niesienie posłania do Z.K. Piławy Dolnej – Wojtek, Z.K. Dzierżoniów – Darek



-Grupa Krokowe z Brochowa – do Z.K. na Fiołkowej

-IG pełni dyżury w PIK-u we wtorki, zdarza się że nie jest w stanie obstawić wszystkich dyżurów

-W ostatnim czasie został odbudowany fundusz na literaturę „Kolportaż”

Sprzedaż literatury AA utrzymuje się na dobrym poziomie, obecny stan kwoty przekazanej na literaturę wynosi 4000zł 
dodatkowo wiele  grup przynależnych do IG ma własne punkty  kolportażu m.in.  OPOKA OŁAWA, KROKOWA 
BROCHÓW, KRZYKI

Działające służby IG:

-Rzecznik – Piotr (Grupa Opoka)

-Skarbnik – Bartek (Grupa Krokus)

-Sekretarz – Darek (Grupa 24 H Dzierżoniów)

-Kolporter – Piotr (Grupa Opoka) 

1.Reprezentant do regionu Rafał (Grupa Opoka)

2.Reprezentant do regionu Rafał (Grupa Wielka Księga)

WAKAT: koordynator informacji publicznej plus wszyscy zastępcy. 

Dodatkowo:

W ostatnim okresie w spotkaniach przed intergrupowych odbywały się warsztaty w temacie służb:

w marcu niesienia posłania w ZK i aresztach śledczych prowadził Darek z Dzierżoniowa i Jarek Koordynator regionu 
Dolnośląski.

W kwietniu warsztat kolportażu literatury prowadził Piotr z grupy Opoka kolporter intergrupy Ślęża

w maju warsztat poprowadzi były koordynator regionu ds. PIKU dj Kazik, warsztaty będą dotyczyć PIKU i służby 
G12K

Intergupa Ślęza delegowała służebnych do uczestnictwa w Ogólnopolskich Warsztatach Łączników internetowych i 
Łączników ZK i Aresztów Śledczych. Intergupa Ślęża wsparła działania w temacie informacji publicznej przy 
współpracy  z  koordynatorem Intergupy  Odra.  IG Ślęża  i  IG Odra  organizowały  warsztaty  12  kroków w których 
uczestniczyło 71 osób w tym 4 osoby osadzone z Fiołkowej.

Rzecznik IG Ślęża Piotr

Intergrupa AA Wałbrzyska

Intergrupa Wałbrzyska spotyka się bez zmian.
6 marca odbyły się w Gminie Lubawka spotkania informacyjne, w Lubawce i Chełmsku Śląskim o Wspólnocie AA. 
30 sołectw z Gminy Lubawka zostało oplakatowanych informacją o AA z żółtym znakiem zapytania. Ponadto Gmina
Lubawka wystąpiła z inicjatywą utworzenia w Lubawce i w Chełmsku Śląskim grup AA (w przypadku Lubawki byłaby 
to reaktywacja istniejącej tam kiedyś grupy). W dniach 12-14 kwietnia w Krzeszowie odbyły się kolejne już warsztaty 
12 Kroków AA. Cały czas ukazują się spoty reklamowe w galeriach handlowych i innych miejscach publicznych 
Powiatu Wałbrzyskiego i Świdnickiego. Osadzeni z AŚ w Świdnicy mają możliwość uczestniczenia w mityngach 
wolnościowych. Trwają przygotowania do zgromadzenia 2024.



Delegat KSK AA-po służbie Głogów, dn. 12.05.2024 
r. Komisja Informacji Publicznej

Sprawozdanie ze służby

Moja służba delegata dobiegła końca zgodnie Kartą Konferencji na 52. KSK AA w Książenicach . Po raz kolejny 
z wdzięcznością chciałbym podziękować wszystkim, którzy się do tego przyczynili i podziękować z serca za 
możliwość służenia naszej Wspólnocie. Po marcowym spotkaniu Służb regionu brałem udział spotkaniu on-line z 
Powiernikiem Jackiem, który poinformował nas (delegatów) o ostatnim spotkaniu Rady Powierników i Rady Fundacji. 
Prawie wszystkie działania skierowane były na 52. KSK AA. Ze spraw istotnych to to, że została przedłużona kadencja 
na kolejne pięć lat członków Zarządu BSK AA Marka i Krzyśka po wcześniejszym nieuzyskaniu akceptacji do zarządu 
przez Włodka i Zbyszka.

Następnie w ramach przygotowania do 52. KSK AA brałem udział w spotkaniu Intergrupy AA Most w Bolesławcu 
gdzie zbierałem sugestie, argumenty i wyrażone opinie, które mogłem przedstawić na KSK. Bardzo serdecznie 
dziękuję wszystkim grupom, intergrupom za przesłanie, przekazanie w formie papierowej i innych formach przekazu 
za wszystkie opinie i argumenty które mogłem jako delegat przedstawić na Konferencji. Wyniki głosowań nad 
rekomendacjami oraz odpowiedzi udzielone przez Konferencję są już ogólnie dostępne i będą opublikowane w 
Skrytce. W czasie KSK oprócz udziału w pracach Komisji i spotkań plenarnych, brałem udział w panelach 
dyskusyjnych w Zespole ds. Mediów Elektronicznych oraz Zespole ds. Aktualizacji Poradnika dla Służb AA, Karty 
Konferencji i pytań.

Z wyrazami szacunku i życzeniami Pogody Ducha
Heniu delegat na KSK AA wPolsce KIP-po służbie

Po krótkim podsumowaniu służby przez delegata zebrani podziękowali mu brawami za pełnioną służbę.

Sprawozdanie Delegata na Konferencję Służb Krajowych Komisja Literatury i Publikacji

W kwietniu brałam udział w Konferencji Służb Krajowych jako delegat zerowego terminu nie miałam 
możliwości głosowania, ale brałam udział we wszystkich panelach i spotkaniach jakie były przygotowane przez Zespół 
do Organizacji Konferencji.

Uczestniczyłam w spotkaniach plenarnych, na których oprócz programowych czynności takich jak 
przedstawienie i przyjęcie składu Sekretariatu i Komisji Skrutacyjnej, zatwierdzenie programu, liczenie kworum, 
losowanie pytań omawiane były również tematy między innymi:
– Przygotowania do 50-lecia AA w Polsce, przygotowywany jest materiał filmowy z życia Wspólnoty AA w 
Polsce, zaprezentowane zostały nam archiwalne materiały z 1999 roku, wypowiedzi osób, które brały czynny 
udział w tworzeniu naszego ruchu w Polsce.
– Tłumaczenie książki Anonimowi Alkoholicy na Język Migowy (PJM) potrzeba jeszcze trochę czasu.
– W niedługim czasie ukażą się e-bok i audiobook IV wydania Wielkiej Księgi jest już zgoda z (GSO).
– Mówiono też o dostosowaniu książki Codzienne Refleksje do IV wydania książki Anonimowi Alkoholicy i na 
razie jest to tylko informacja.

Poprzez głosowanie, został wybrany temat 53. KSK, odbędzie się ona pod hasłem: 
KOMUNIKACJA DROGĄ DO JEDNOŚCI.

Brałam udział w spotkaniach Komisji Literatury i Publikacji wspomaganej przez Powierników: Dariusza 
Kwiatkowskiego, Szymona Kutrzubę, Adę, Henryka, i Jacka. Razem wszyscy odpowiadaliśmy na wylosowane 
pytania do 52. KSK, dyskutowaliśmy dążąc do jednomyślności, po czym formułowaliśmy odpowiedzi, aby były one 
czytelne i zrozumiałe dla pytających.

Uczestniczyłam w dwóch panelach dyskusyjnych:
1) Zespół ds. Międzynarodowych i Niesienia Posłania Kraj Krajowi.

Spotkanie prowadziła Iza Delegat Narodowy, Ada- po Konferencji Delegat Narodowy, Andrzej- po 
Konferencji Powiernik Kl. B.

Iza i Ada przybliżyły nam swoją służbę i doświadczenia jakie do tej pory zdobyły. Przedstawiały jak ważne są 
stosunki i wzajemna pomoc alkoholikom z różnych zakątków świata.

Podzieliły się wiedzą i bardzo cennymi doświadczeniami jakie zdobyły uczestnicząc w mityngach Wspólnoty 
AA w innych krajach.

W spotkaniu uczestniczyła Radka Delegat Narodowy z Bułgarii, która również podzieliła się swoimi 
doświadczeniami ze służby.



2) Zespół ds. Niesienia Posłania do ZK, AŚ, ZP i Współpracy z MOW.
Spotkanie prowadził Andrzej Tankielun Powiernik Kl. A i Adam redaktor naczelny biuletynu Nadzieja i 

Henryk Powiernik Powiernik Kl. B.
Andrzej podzielił się krótko jak przebiega współpraca ze Wspólnotą Anonimowych Alkoholików a Zakładem 

Karnym, którym się opiekuje. Adam przytoczył nam jak zdobywa materiały do biuletynu i jak możemy go przekazywać 
osobom potrzebującym.
Pozostały czas przeznaczony był na dyskusję obecnych na panelu osób, dzielenie się doświadczeniem i 
możliwościami dotarcia do ZK, AŚ, ZP. Co możemy zrobić, aby niesienie posłania było skuteczne, ale też czego nie 
powinniśmy robić aby tego nie zepsuć.

W trzecim dniu Konferencji odbyło się uroczyste przekazanie mandatów osobom rozpoczynającym służbę na 
52 Konferencji Służb Krajowych i w tym momencie objęłam służbę delegata na Konferencje Służb Krajowych 
pierwszego terminu. Było to dla mnie bardzo wspaniałe duchowe przeżycie.

Na końcowym spotkaniu Komisji Literatury i Publikacji wybraliśmy nowego Przewodniczącego Komisji i 
Sekretarza, opracowaliśmy plan działania na kolejny rok, ustaliliśmy terminy spotkań on – line.
Pełne informacje będzie można przeczytać w sprawozdaniu z 52 Konferencji Służb Krajowych na naszej stronie 
aa.org.pl

Kolejne spotkanie Komisji Literatury i Publikacji odbędzie się 15.05.2024r. Sprawozdanie z tego spotkania 
złożę na Spotkaniu Służb Regionu 19 maja w Obornikach Śląskich.

Delegat na KSK do KLiP Marta

                                                           Sprawozdanie Delegata SK na KSK do KIP

Witam,
jeszcze 17 marca przed Konferencją odbył się trzeci warsztat on-line dla uczestników 52 KSK, głównym tematem tego 
warsztatu były rekomendacje. W marcu miałem dwa spotkania on-line mojej komisji informacji publicznej, pierwsze 11 
marca dotyczyło rekomendacji 4, 5, 6 i drugie spotkanie 25 marca dotyczące rekomendacji 5, 10, 21 oraz co słychać w 
naszych regionach tuż przed konferencją. Tydzień przed Konferencją zostałem zaproszony przez Grupę AA Na Złotym 
Rogu z Oleśnicy, do pomocy omówienia (przybliżenia) pytań i rekomendacji do 52 KSK, za co dziękuję członkom grupy.

Wraz z trójką delegatów SK Martą, Henrykiem i Przemysławem uczestniczyłem w 52 KSK w Książenicach w 
Hotelu Cyprus, przy ul. Mazowieckiej 121a. Hasłem Konferencji było „50 lat Wspólnej drogi”, odbyła się ona 18 – 21 
kwietnia br. Za udział w tej Konferencji dziękuję wszystkim, którzy się przyczynili do tego, abym mógł tam być oraz za 
sfinansowanie mojego udziału w niej.
Pierwszy dzień:

Zacząłem od spotkania informacyjnego dla delegatów terminu zerowego rozpoczynających służbę na Konferencji 
z udziałem gości zagranicznych i krajowych oraz pracownikiem Biura Służby Krajowej AA Alicją, która wyjaśniła i 
przybliżyła kilka kwestii dotyczących konferencji. Tam zgłosiłem się do pomocy dla Komisji Liczenia Głosów.

Spotkanie plenarne: Oficjalne otwarcie 52 KSK zaczęło się o godz. 15:00. Konferencję poprowadził Paweł 
delegat KSK po służbie i nominat na powiernika kl. B z Regionu Kujawsko-pomorskiego. Przywitaliśmy się wspólnym 
odmówieniem modlitwy o Pogodę Ducha. Następnie przywitano gości z zagranicy Łotwy, Litwy, Mołdawii, Ukrainy i 
Bułgarii. Został przyjęty skład Sekretariatu, Komisji Liczenia Głosów i Program 52 KSK. Na koniec odbyło się losowanie 
pytań do czterech komisji i wstęp prowadzącego konferencję na temat główny.

Spotkanie plenarne: Pytania do sprawozdań. Odpowiedzi przewodniczącej Rady Powierników i Rady Fundacji 
oraz dyrektor Zarządu Fundacji BSK AA w Polsce. W większości dotyczyły literatury, e-booków i audio-booków, strony 
internetowej, itp.

O godz. 19:00 mieliśmy spotkanie delegatów w komisjach KSK. Ustalaliśmy plan pracy, omówienie 
rekomendacji i pytań do 52.KSK z udziałem powierników i zaproszonych gości z zagranicy. W mojej komisji poprzez 
losowanie przypadło nam pracować nad odpowiedziami na trzy pytania 4, 7 i 9 do 52 KSK. W pierwszy dniu 
odpowiedzieliśmy na dwa pytania.
Dzień drugi:

Rano spotkanie w komisjach i dalsza praca nad odpowiedziami na pytanie ostatnie dziewiąte.
Około południa zaczynała się praca w przydzielonych nam delegatom grupach dyskusyjnych.

Mój pierwszy panel w grupie dyskusyjnej do Zespołu ds. Informacji Publicznej i Współpracy z Przyjaciółmi AA. 
W tym panelu prowadzącą była Dorota Reguła powiernik kl. A. Uczestniczyli w nim również Marta Augustyn powiernik 
kl. A, Robert L. i Tomasz Z. powiernicy kl. B, oraz delegaci KSK i goście z zagranicy. Zabrałem z nim głos dzieląc się 
doświadczeniem na temat informacji publicznej w Jednostkach Wojskowych i środkach masowego przekazu jak Radio.

Drugi panel dyskusyjny przypadł mi w Zespole ds. Literatury z udziałem powierników, Radosławem H. 
Grzegorzem. Januszem G. Dyskusje przebiegały na temat e-booków i audio-booków, na temat tłumaczenia i wydania 
książki „Voices of Woman in AA” (Głosy kobiet w AA), Radek wspomniał, że jest to ostatnia pozycja z kanonu literatury 
AA amerykańskiej. Dyskusje przebiegały na temat służby kolportera literatury AA, na grupie i intergrupie, temat wywiódł 
się z Rekomendacji nr. 3.

Popołudniu o 17:00 wróciliśmy do swoich komisji z zadaniem wypracowania i wyboru tematu wiodącego 53 
KSK, w naszej komisji propozycją był następujący temat: „Z szacunkiem i miłością możemy więcej”. Wybieraliśmy także 
kandydata na prowadzącego 53 KSK, propozycją naszej komisji był Marcin z Regionu AA Mazowsze. Niestety żadna z 



naszych propozycji nie przeszła podczas plenarnego spotkania, jedna odpadła podczas głosowania, a druga losowania. 
Złożyliśmy również wnioski.
1). Komisja Informacji Publicznej zwraca się z wnioskiem do Zespołu Przygotowania 53 Konferencji Służby Krajowej 
AA w Polsce, aby warsztat on-line dla Delegatów przed 53 KSK, dotyczący projektów Rekomendacji, odbył się w 
pierwszej kolejności. Prosimy o przekazanie naszego wniosku nowemu Zespołowi Przygotowania Konferencji Służby 
Krajowej AA w Polsce.
2). Komisja Informacji Publicznej zwraca się z wnioskiem do Zespołu Przygotowania Konferencji Służby Krajowej AA w 
Polsce, aby na każdą Komisję, podczas trwania Konferencji, trafiały nie więcej niż dwa pytania, w celu wypracowania 
odpowiedzi.

Po kolacji mieliśmy spotkania delegatów z regionu przy udziale powiernika, ze względu na to, że w naszym 
regionie takiego powiernika nie posiadamy, przydzielono nas delegatów z Regionu AA Dolnośląski do Regionu AA 
Warta, gdzie już od dłuższego czasu mamy współpracę z Jackiem powiernikiem SK. Tam wspólnie zapoznawaliśmy się ze 
wszystkimi propozycjami odpowiedzi czterech komisji na pytania do 52 KSK. Wszelkie uwagi zgłaszaliśmy w swoich 
komisjach.
Godz. 20:00, była spotkaniem delegatów w komisjach, gdzie ostatecznie formułowano odpowiedzi na pytania do 52 KSK.
Trzeci dzień:

Pierwsze spotkanie plenarne dotyczące 21 rekomendacji zgłoszonej do 52 KSK. Przedstawiono procedury 
głosowania i sprawdzenie kworum, później głosowanie i dyskusja nad każdą z nich, w wyniku sprzeciwu głosowań dla 
mniejszości. Rekomendacje, które uzyskały wymaganą większością głosów to: 1, 2, 5, 6, 9, 13, 14, 15, 17, 19, 21. 
Rekomendacje przyjęty jednogłośnie to: 3, 4, 11, 12, 16, 18, 20. Rekomendacje, które nie uzyskały wystarczającej liczby 
głosów to: 7, 8, 10.

Drugie spotkanie plenarne poświęcone 13-stu pytaniom skierowanym do 52 KSK, zaczęło się od procedury 
głosowań i sprawozdań z prac komisji, przedstawienie odpowiedzi przez każdą komisję. Pytanie nr. 12 nie uzyskało 2/3 
głosów, jednak zgodnie z zapisami Karty KSK, ponieważ uzyskała zwykłą większość (więcej niż 50% głosów) będzie 
sugestią dla Rady Powierników, Rady Fundacji, Biura Służby Krajowej AA, komisji KSK i pozostałych służb. Pytanie nr. 
5 i 8 odpowiedź została przyjęta jednogłośnie, pozostałe pytania zostały przyjęte wymaganą większością głosów.
Komisja Literatury i Publikacji – pytania 2, 5, 6, 8.
Komisja Finansowa – pytania 3, 10, 11.
Komisja Informacji Publicznej – pytania 4, 7, 9.
Komisja Organizacyjna – pytania 1, 12, 13.

Trzecie plenarne spotkanie to sprawozdania z prac komisji, wybór prowadzącego 53 KSK i tematu wiodącego do 
53 KSK, proponowane przez wszystkie komisje. Przyszłą 53 KSK, poprzez głosowanie, a później losowanie będzie 
Katarzyna z Regionu AA Bałtycki. Tematem wiodącym 53 KSK będzie „Komunikacja drogą do Jedności” wybranym 
poprzez głosowanie.

Czwarte spotkanie plenarne, przedstawienie poprzez przewodniczącą Komisji Nominacyjnej Izę, nominowanych 
powierników kl. A i B, uzupełniające skład RP poprzez akceptację 52 KSK. Przedstawienie całego składu RP i 
podziękowanie tym powiernikom, którzy służbę skończyli na 52 KSK.

Piąte spotkanie plenarne przedstawienie przez przewodniczących komisji, rozpoczynających służbę delegatów 
SK i podziękowania dla tych delegatów, którzy tą służbę zakończyli na 52 KSK.

Wieczorem wróciliśmy do swoich komisji w celu wyboru służb, uzupełnieniu składu Zespołu ds. Inwentury KSK 
oraz spraw bieżących komisji. Przewodniczącym mojej KIP został Michał z Regionu AA Europa, jego z-cą Tadeusz z 
Regionu AA Bałtycki, sekretarzem została Gosia z Regionu AA Galicja. Członkiem Zespołu ds. Inwentury wybrano 
Mariusza – Regionu AA Katowice, redaktorem Biuletynu KIP został wybrany Tadeusz – Region AA Bałtycki, z-cą 
Redaktora Biuletynu KIP wybrano mnie – Region AA Dolnośląski.
Czwarty dzień:

Ostatnie spotkanie w komisjach, na nim ustalenie i określenie zadań, plan pracy komisji na 2024/2025 rok, 
wypracowaliśmy wnioski do RP do 52 KSK.

Godzina 10:00 to ostanie plenarne spotkanie 52 KSK. Z przedstawieniem nowych przewodniczących komisji, 
odczytanie wniosków złożonych w sekretariacie do 52 KSK. Na koniec zostały złożone sprawozdania z prac RP i RF.

Około południa zbliżaliśmy się do zakończenia 52 KSK, nasi goście z innych krajów dzielili się swoimi 
wrażeniami z tej konferencji i wyrazili swoje podziękowania dla Wspólnoty AA w Polsce. Głos zabrał Roman 
Koordynator 50-lecia AA w Polsce, zaznaczając wyraźnie, aby mówić o 50-leciu w Poznaniu i zapraszać, a także pomagać 
innym w dostaniu się na ten zlot. Swoje odczucia wyrazili także uczestnicy konferencji. 52 KSK zakończyła się wspólnym 
odmówieniem Deklaracji Odpowiedzialności.

Paweł z Twardogóry

W dopowiedzi do sprawozdania delegat poprosił o poprawność nazewnictwa w przesyłanych do Komisji ws. Biuletynu 
Informacji Publicznej, w tym o prawidłowość nazw Instytucji, w których były prowadzone działania. Przypomniał też o 
gotowej FORMATCE w celu wysyłki takich sprawozdań do Biuletynu KIP. 

Sprawozdanie Delegata Konferencji Służby Krajowej AA w Polsce Komisja Organizacyjna

Strzegom, 12.05.2024

Od  marcowego  spotkania  Regionu  AA  Dolnośląski  do  chwili  obecnej  aktywnie  wypełniam  zadania  wynikające 
bezpośrednio z zakresu pełnionej służby, czy też mi przydzielone, m.in.:



– biorę udział w cyklicznych poniedziałkowych spotkaniach online Komisji Organizacyjnej (co dwa tygodnie);

– biorę udział w cyklicznych czwartkowych spotkaniach online Zespołu Zadaniowego ds. Przygotowania Inwentury 
KSK AA w Polsce (co dwa tygodnie), na spotkaniu zespołu w dniu 09.05.2024 zostałem obdarzony zaufaniem do  
pełnienia służby zastępcy przewodniczącej zespołu;

– uczestniczę w cyklicznych spotkaniach online delegatów SK – forum wymiany doświadczeń delegatów z różnych 
komisji KSK, spotkania obecnie odbywają się w niedziele w zależności od potrzeb;

– jestem w stałym kontakcie z powiernikiem z Regionu Warta Jackiem, opiekującym się naszym regionem oraz innymi 
delegatami KSK z naszego regionu, z którymi regularnie się widuję;

– uczestniczę w cyklicznych comiesięcznych spotkaniach online służb Regionu AA Dolnośląski;

– w dniu 13.04.2024 uczestniczyłem XXI Ogólnopolskich Warsztatach Łączników Internetowych, Dyżurnych on-line i 
PIK oraz Koordynatorów G12K, gdzie miałem przywilej przekazać login dyżurnego online mojemu podopiecznemu w 
służbie, a także porozmawiać z członkami RP oraz innymi delegatami KSK;

– w dniach 18-21 kwietnia br. brałem udział w 52. Konferencji Służby Krajowej AA w Polsce „50 lat wspólnej drogi” 
w Książenicach. Przez 4 dni trwania KSK uczestniczyłem w spotkaniach plenarnych Konferencji oraz pracach Komisji 
Organizacyjnej,  a  także  Zespołów  Powierniczych  ds.  Inwentury,  Audytu,  Finansów,  Ogólnopolskich  Wydarzeń  i  
Dostępności oraz ds. Mediów Elektronicznych i Infrastruktury IT i Zespołu Zadaniowego ds. Przygotowania Inwentury 
KSK AA w Polsce. KO miała m.in. za zadanie udzielić propozycji odpowiedzi na trzy spośród trzynastu zadanych  
pytań do 52. KSK – wypracowane odpowiedzi dodatkowo zostały przedyskutowane podczas spotkania z delegatami i  
powiernikami regionu Warta oraz ostatecznie dwie z nich uzyskały akceptację uczestników 52. KSK, a jedna została 
przez 52. KSK odrzucona. Jako komisja wystąpiliśmy również z wnioskiem do KSK o przeanalizowanie sposobu 
doboru pytań do KSK, m.in. z uwagi na ich trudność zrozumienia przez służebnych struktur wyższych Wspólnoty AA i 
pojedynczych AA;

– w dniu 09.05.2024 uczestniczyłem, jako pomoc przy obsłudze technicznej, w konferencji prasowej dot. Wspólnoty 
AA w hotelu Bacero we Wrocławiu.

Służę Wspólnocie AA również jako dyżurny online. Jestem członkiem ZIP Wałbrzyska i aktywnie uczestniczę w jego  
pracach, m.in. uczestniczę w spotkaniach informacyjnych.

Staram się aktywnie uczestniczyć w życiu Wspólnoty i mieć kontakt ze służebnymi regionu i intergrup. Oczywiście  
mam bezpośredni kontakt z częścią członków Rady Powierników, innymi delegatami KSK oraz Fundacją BSK AA w 
Polsce.

PD, Przemek – Delegat drugiego terminu KSK AA w Polsce Komisja Organizacyjna.

Sprawozdanie Koordynatora ds. Zakładów Karnych i Aresztów Śledczych

Mam na imię Jarek i jestem alkoholikiem. Pod koniec kwietnia odbyły się Ogólnopolskie Warsztaty Niesienia 
Posłania do ZK i AŚ na Górze Świętej Anny. Organizowane były przez region Katowice. Do prowadzenia paneli mógł 
się zgłosić każdy region. Nasz region zgłosił się do poprowadzenia panelu ,,Jak powinna funkcjonować grupa AA w 
ZK I AŚ. Dziękuję wszystkim z naszego regionu którzy zaangażowali się w prowadzenie tego panelu oraz wszystkim 
uczestnikom tych warsztatów. Na warsztatach tych z roku na rok jest coraz więcej byłych skazanych co pokazuje jak 
ważne jest przekazywanie naszego programu w ZK i AŚ. Uczestniczyło w nich też wielu psychologów ZK i AŚ, co 
świadczy że zależy im na naszej współpracy. Na jednym z paneli pani psycholog ZK w Strzelinie poprosiła o wsparcie 
w tym zakładzie. Po rozmowie z łącznikami i uczestnikami warsztatów naszego regionu doszliśmy do wniosku że 
wspólnie z alkoholikami z naszych integrup moglibyśmy wziąć pod opiekę ten zakład. Poprosiłem aby przekazali tę 
propozycję do służb intergrup i grup AA.
Mam również propozycję aby intergrupa Wałbrzyska wsparła mitingi w Piławie Dolnej i Dzierżoniowie. Natomiast 
intergrupa Ślęża wzięła by pod opiekę Zakład Karny w Strzelinie. Zakład ten był kiedyś pod opieką integrupy Odra 
która teraz ma pod opieką Zakład Karny Fiołkowa,Świebodzki i Kleczkowska (dostarczają tam literaturę). Pomysł ten 
nie ma na celu odbierania lub dodawania tych zakładów karnych intergrupom. Jest tylko logistycznie i finansowo 
bardziej opłacalny.
Po kilku latach na nowo uruchomiły się spotkania w AŚ przy ul Świebodzkiej. Spotkania odbywają się co dwa 
tygodnie o godzinie 16:15.



Ze względu na terminy innych warsztatów regionalnych w Polsce mam nową propozycję warsztatów regionalnych na 
dzień 12 października. Chętnych do pomocy w organizacji proszę o kontakt osobisty. Powstała regionalna grupa na 
WhatsApp osób które uczestniczą w spotkaniach AA w zakładach karnych naszego regionu. Jej celem ma być dzielenie 
się doświadczeniem, radą i w razie potrzeby wsparciem w mityngach w naszym regionie. W dalszym ciągu brak jest 
łączników w Piławie Dolnej, Dzierżoniowie, Kleczkowskiej, w Strzelinie oraz Świebodzkiej. Zbliża się także koniec 
mojej służby łącznika do spraw zakładów karnych i aresztów śledczych regionu Dolny Śląsk. Dlatego proszę was 
rozejrzyjcie się wokół siebie może jest ktoś kto będzie chciał podjąć się tego zadania.
Dziękuję wam wszystkim za wsparcie i proszę o nie wchodzenie w zakres mojej służby. Każdy z nas dostał swoje 
zadanie i będzie rozliczony z tego co zrobił i nie zrobił. Niech Bóg ma Was i mnie w opiece.

Jarek-alkoholik.

Krótkie dopowiedzenie koordynatora co do przewidywanej i zapowiedzianej transmisji do Zakładów Karnych przy 
kolejnych Ogólnopolskich Warsztatów niesienia posłania do ZK i AŚ.

Sprawozdanie ze Służby Koordynatora Informacji Publicznej.

W minionym kwartale moje działania w znacznej mierze skoncentrowane były na pracy w Zespole ds Konferencji 
Prasowej.
Skupiałam się na wyszukiwaniu dziennikarzy, adresów mailowych, kontaktów telefonicznych do redakcji prasowych, 
radia oraz telewizji.
Brałam czynny udział w spotkaniach Zespołu on-line.
W kwietniu wzięłam udział w spotkaniu informacyjnym, które odbyło się w noclegowni w Świdnicy. Wzięłam również 
udział w spotkaniu Intergrupy Wałbrzyska.

Ewa, Koordynator IP 

Sprawozdanie Koordynatora G12K
za okres od 25.02.2024-19.05.2024

Mam na imię Maciej i jestem alkoholikiem. Chcę bardzo podziękować Wspólnocie AA Regionowi Dolnośląskiemu 
za możliwość wzięcia udziału w Ogólnopolskich Warsztatach ŁĄCZNIKÓW INTERNETOWYCH, DYŻURNYCH 
ON- LINE I PIK, oraz KOORDYNATORÓW G12K w PORSZEWICACH 12-14.04.2024 r. Miejsce bardzo ładne,
zakwaterowanie i jedzenie też super. Poznałem wielu nowych służebnych z Polski, jak i też mogłem się spotkać na 
żywo z ludźmi, których znałem tylko on-line. Organizacyjnie zabrakło mi bezpośredniego spotkania z koordynatorami 
G12K na sali/kuluary tak.
Zresztą na koniec warsztatów, zasugerowałem następnym organizatorom takich warsztatów o takie spotkanie samych 
koordynatorów w trakcie warsztatów. Najbardziej byłem zainteresowany, jeżeli chodzi o Telefon Ogólnopolskiej Linii 
B S K oraz tak zwanej Grupy Krokowej123. Niestety nie udało się tej sprawy kolejny raz rozwiązać, choć przez 
moment były takie szanse. Więcej dopowiem w swoim wystąpieniu na Regionie w Obornikach. Dużo dowiedziałem się 
na temat Dyżurnych On-line ich służby oraz ich rocznego szkolenia do tej służby, zanim się staną Dyżurnymi On-line.
Bardzo ciekawy był wykład na temat R O D O i jak można całkiem w sposób nieświadomy złamać
przepisy R O D O, i jak się ustrzec przed złamaniem przepisów, i nie mieć kłopotów prawnych z tym związanych. 
Inter-grupa Wałbrzyska zwróciła się do mnie, żeby przeprowadzić warsztat na temat Telefonu Ogólnopolskiej Linii 
BSK, oraz PIKU. Nawiązałem kontakt z koordynatorem PIKU-Józkiem. Zrobimy razem ten warsztat w czerwcu, 
jeżeli Inter-grupa Wałbrzyska potwierdzi.
STATYSTYKA Telefony przyjęte od 25.02.2024-12.05.2024 
BSK.....................7 1 osoba nie trafiła
PIK, On-Line.......13 2 osoby nie trafiły
G12K..................14 2 osoby nie trafiły
RAZEM...............34 5 osób nie trafiło

Maciej z Trzebnicy. Pogody Ducha.

Kilkoro uczestników zabierających głos co do opisanych i rozszerzonych o wypowiedź koordynatora G12K 
problematycznych kwestii nie znalazły konsensusu. 



Józek

Sprawozdanie z działalności Punktu Informacyjno-kontaktowego Regionu AA Dolnośląski 
oraz telefonu informacyjnego AA od dnia 01.02.2024r. do 30.04.2024r.

Pełnomocnik PIK
Koordynator telefonu informacyjnego 
Region Dolnośląski AA
50-244 Wrocław pl. Św. Macieja 
5 E-mail: pik009@aa.org.pl

Wrocław 10.05.2024r.

Na wstępie pragnę podziękować wszystkim tym osobom, które wypełniły odpowiedzialnie swoją służbę przy telefonie 
informacyjnym. Punkt jest czynny od poniedziałku do piątku w godzinach 16:00-20:00 oraz w soboty i niedziele na 
potrzeby służebnych intergrup, grup AA, Regionu dolnośląskiego oraz na indywidualne spotkania AA. W tygodniu 
swoje spotkania prowadzi pięć grup AA: gr. „Agape”, „Wielka Księga”, „Tolerancja”, „Ukraińska”, „Kobieca”.

Od 15.05.2024r. swoje spotkania rozpocznie nowa grupa AA o nazwie „Dzień dobry” o godzinie 9:00.
W każdą trzecią sobotę miesiąca odbywają się spotkania intergrupy „Odra”. Co jakiś czas swoje spotkania ma też 
Region Dolnośląski AA. Odbywają się również spotkania dla uczestników chcących nieść posłanie do ZK i AŚ.

Dyżury przy telefonie informacyjnym odbywają się w godzinach otwarcia punktu (16 - 20) z wyjątkiem świąt 
oznaczonych w kalendarzu na czerwono.

W okresie od 01.02.2024r. Do 30.04.2024r. miało odbyć się 62 dyżury, z czego tylko 2 się nie odbyły. W tym czasie 
odebrano 95 telefonów z całej Polski. W większości były to telefony z poza regionu z łącza infolinii.

Została również udzieloną pomoc osobom w ramach kontaktu z G12K w liczbie 24 połączeń, przez co kilka osób w ten 
sposób uzyskało informacje o wspólnocie. Wszystkim pozostałym osobom zostały podane informacje o mitingach.

Rozliczenie za okres od 01.02.2024r. do 30.04.2024r. 

* Przedstawiono sprawozdanie finansowe PIK-u *

Rzecznik przypomniała o uzgodnionym na Radze Regionu wniosku o powołanie Zespołu Dyżurnych 
telefonu w PIK-u. Delegat poprosiła zarówno koordynatora G12K jak też Koordynatora telefonu w PIK-u 
do informowania o służbie DYŻURNYCH ON-LINE w tym ciągu udzielanej pomocy alkoholikom 
szukającym rozwiązania.

Sprawozdanie sekretarza/łącznika internetowego

Uczestniczę w spotkaniach regionu on-line i w realu oraz sprawozdaję je pisemnie – na RSI oraz rozsyłając poprzez 
łączników intergrupowych. Kontaktuję się telefonicznie i mailowo z łącznikami intergrup, również innych regionów; 
uczestniczę w tzw. Spotkaniach Radomskich – dla tej grupy służebnych. Jestem w stałym kontakcie z innymi 
służebnymi Regionu i Delegatami KSK, również z innych Regionów AA. Kontynuuję cykliczne comiesięczne 
spotkania między sekretarzami/łącznikami internetowymi intergrup. Uczestniczyłem w spotkaniach pięciu intergrup 
(bez Millennium). Wraz z pięciorgiem sekretarzy/łączników intergrup z naszego regionu czynnie uczestniczyłem w 
Ogólnopolskich Warsztatach służb internetowych w Porszewicach 12-14 kwietnia br. Mam „cienia” w służbie.
Dyżuruję regularnie przy telefonie w PIK-u, uczestniczę w mityngach Grupy Nadzieja (ZK w Wołowie). Dzielę się 
również swoim doświadczeniem poprzez stacjonarne i on-line spikerki i warsztaty.

Staram się powierzone obowiązki wykonywać na bieżąco. Zachęcam wszystkich, a zwłaszcza służebnych do zaglądania 
i korzystania ze strony aa.org.pl (Kalendarium, Konferencja SK, Do pobrania, Informacja Publiczna, Regionalny 
Serwis Informacyjny) oraz do chociażby krótkiej pisemnej sprawozdawczości swojego udziału w tych wydarzeniach, 
zarówno on-line jak i na żywo – w celu pełniejszego przepływu informacji.

Moje działania od ostatniego sprawozdania (na 03 marzec 2024 r.) polegają na dbałości w zadaniach poniżej:

Spis Mityngów : aktualizuję na bieżąco w miarę napływu informacji z grup, służebnych oraz od łączników intergrup. 
(również interwencyjnie).

Regionalny Serwis Informacyjny : (dostęp ze strony głównej AA: Dla uczestników/Podział regionalny/Dolnośląski)

* O regionie – sprawdzam i koryguję miejscowości, w których odbywają się mityngi z zaproszeniem do 
newslettera regionalnego z podpiętymi linkami do indywidualnych subskrypcji

* Komunikaty – (kalendarz spotkań) zaplanowane spotkania służb regionu, intergrup, rocznice, spikerki, grafik 



dyżurów w PIK-u wraz z poradnikiem w formie prezentacji. Linki – odnośniki przekierowania przez stronę główną 
do załączonych treści w związku z 50-leciem AA, wydarzeniami regionalnymi, itede

* Kontakt – interaktywne dane adresowo-mailowe do intergrup, linki do kontaktu, dane PIK-u i infolinii AA

* Do pobrania – zamieszczam systematycznie sprawozdania: ze Zgromadzenia Wyborczego Regionu i Biuletyny 
ze spotkań na żywo oraz z comiesięcznych spotkań on-line (na platformie ZOOM)

Komunikator zewnętrzny – Newsletter Regionalny (FreshMail): zmieniłem system wysyłania wiadomości do 
zapisanych odbiorców o warsztatach, rocznicach Grup i Intergrup, wydarzeniach w Regionie – do spotkań, warsztatów- 
[34 Kampanie marzec-kwiecień] teraz od końca kwietnia jako przekierowującą informację na podstronę Regionu na 
stronie głównej Wspólnoty aa.org.pl 

Komunikator wewnątrz regionalny (Roundcube): utrzymuję komunikację pomiędzy łącznikami 
internetowymi/sekretarzami intergrup; na bieżąco ze służbami regionu poprzez wiadomości od i do służebnych regionu 
do wszystkich intergrup i grup. Uzupełniłem, na bieżąco aktualizuję i rozsyłam do adresatów poczty wg klucza 
pełnionych służb. Przesyłam z wyprzedzeniem informacje o Warsztatach Ogólnopolskich oraz spotkaniach i warsztatach 
on-line (także hybrydowe z innych regionów) z zachętą do uczestnictwa w nich.

Rysiek sekretarz/łącznik internetowy

                       SPRAWOZDANIE KWARTALNE SKARBNIKA REGIONU AA DOLNOŚLĄSKI
                                                                            01.03.2024-31.05.2024

          Witam wszystkich na spotkaniu służb regionu. Moja służba przebiega bez problemów. Uczestniczę w 
comiesięcznych spotkaniach rady regionu na zoom. Biorę udział w spotkaniach ogólnopolskich skarbników na zoom, 
które także odbywają się raz w miesiącu. W kwietniu uczestniczyłam w spotkaniu intergrupy Piastowska.
          Obecny stan środków na subkoncie to około 2 000 zł, w gotówce około 2 600 zł.  W ostatnich miesiącach region 
poniósł koszta na opłacenie udziału służebnych w Ogólnopolskich Warsztatach Niesienia Posłania w ZK i AŚ a także 
Łączników Internetowych. W kwietniu odbyła się 52 KSK w której udział brało czterech naszych delegatów, których 
pobyt opłaciliśmy. W załączonych sprawozdaniach finansowych można zapoznać się z pozostałymi kosztami. Dziękuję 
grupom i intergrupom za każdą wpłatę, która pozwala na niesienie posłania w naszym regionie.
           Po spotkaniu zapraszam do dokonywania wpłat oraz po zwrot kosztów za dojazd. Odpowiem także na ewentualne 
pytania odnośnie sprawozdań.
                                                                                                 Mariola, Skarbnik Regionu AA Dolnośląski

Delegat patrząc na sprawozdanie finansowe PIK-u i skarbnika regionu zapytał po co dopłacać za samofinansujący się 
praktycznie PIK ? Część zobowiązań pełnomocnik PIK-u może pokrywać z własnych uzyskanych środków. 

Sprawozdanie rzecznika regionu.

W ramach pełnionej służby zwoływałam i przeprowadzałam spotkania służb regionu na platformie ZOOM, zgodnie z 
opracowanym wcześniej harmonogramem. Spotkania nasze mają formę otwartą, mogą wziąć w nich udział wszyscy 
członkowie AA zainteresowani pracą regionu.

Wspomagałam, poprzez udział w spotkaniach roboczych, zespół ds organizacji konferencji prasowej dla dziennikarzy, 
mającej na celu informację na temat Wspólnoty AA, naszego regionu oraz organizowanego w sierpniu Zlotu Radości AA 
z okazji 50-lecia Wspólnoty AA w Polsce. Wzięłam też udział w tej konferencji, która odbyła się 9 maja br. we 
Wrocławiu.                                                                                                                                                                               
Jestem w kontakcie z organizatorami 50-lecia AA w Polsce, pytając o szczegóły udziału naszego regionu w obchodach 
tego święta.

Na bieżąco utrzymuję kontakt, głównie telefoniczny, z naszymi delegatami oraz służebnymi regionu. Staram się również 
jak najlepiej koordynować pracę służb regionu. Jeśli pojawia się jakiś problem, staram się na bieżąco go rozwiązywać, 
korzystając z doświadczenia i zaangażowania koleżanek i kolegów, pełniących służby oraz tych po służbie. Mam nadzieję, 
że nasza współpraca układa się dobrze, w duchu jedności, za co serdecznie dziękuję wszystkim służebnym.

Ewa - Rzecznik Regionu AA Dolnośląski

Sprawozdanie z przygotowań i przebiegu Konferencji Prasowej "Cała prawda o AA".

W przygotowaniach do Konferencji brał udział zespół zadaniowy w składzie: Marta z Twardogóry, Gosia z Wrocławia, 



Kazik z Wrocławia, Jarek z Wrocławia i Ewa, Ewa ze Świdnicy.
Zespół ustalił termin Konferencji na dzień 9 maja 2024 godz. 10.00.
Po wielu konsultacjach ustalono zaproszonych prowadzących oraz spikerów: Szymon Kutrzuba - powiernik klasy A, 
Psycholog Pani Barbara Grell-Berezowska oraz dwoje spikerów Bożenna oraz Piotr z Wrocławia.
Zespół przygotował pakiet broszur (Grzech czy choroba, Artykuł Jacka Aleksandra, Anonimowi Alkoholicy 
współpracują z profesjonalistami, plakat i wizytówki 50-Lecia AA)
Założyliśmy koszty przygotowania konferencji dla 20 gości.
Przygotowane (wypożyczone) zostały trzy roll-up (Zdroju, 50-Lecia oraz AA). 
Dysponowaliśmy również prezentacją multimedialną.
Zespół określił grono dziennikarzy z terenu Dolnego Śląska, do których trzykrotnie wysłane zostały zaproszenia drogą 
mailową (około 60 odbiorców). Kontaktowaliśmy się również telefonicznie z zapraszanymi dziennikarzami z prasy, 
radia, telewizji.
Niestety nie otrzymaliśmy żadnego potwierdzenia udziału w Konferencji ze strony prasy.

Konferencja Prasowa pt. "Cała prawda o AA" odbyła się 9 maja 2024. Spotkanie to miało miejsce w hotelu Bacero we 
Wrocławiu. Konferencje poprowadził Powiernik Klasy A Szymon Kutrzuba oraz Pani Psycholog Barbara Grell- 
Berezowska. Zespół organizacyjny zaprosił wielu dziennikarzy z prasy, radia oraz telewizji. Niestety na samej 
konferencji pojawił się jeden dziennikarz z Radia Wrocław. Z zaproszonych gości udział wzięli również mł. chor.
Hubert Ludwiczak - psycholog w dziale penitencjarnym AŚ w Świdnicy oraz mjr dr Bartłomiej Perlak - Zastępca 
Dyrektora Aresztu Śledczego ze Świdnicy. Przekazane zostały cenne informacje dotyczące współpracy AA z 
jednostkami penitencjarnymi. Została również przedstawiona prezentacja na temat Wspólnoty oraz informacje o 50-
Leciu AA w Poznaniu. Dwoje Spikerów z ramienia Wspólnoty podzieliło się swoim doświadczeniem, opowiedzieli 
czym dla Nich są Anonimowi Alkoholicy. Całość Konferencji została zarejestrowana. Konferencja trwała około 90 
minut.
Dziennikarz Radia Wrocław przygotował 30 sekundową relację z Konferencji oraz umieścił w portalu internetowym 
Radia publikację dostępną pod linkiem:
https://www.radiowroclaw.pl/articles/view/140628/Wspolnota-Anonimowych-Alkoholikow-obchodzi-w-tym-roku- 
swoje-50-lecie  

Zespół serdecznie dziękuje grupom za wsparcie finansowe organizacji Konferencji. 
- zostało 480 zł do przekazania Skarbnikowi Regionu.
Wobec powyższego zamykam Zespół ds Konferencji Prasowej. Dziękuję wszystkim za owocną pracę.

Koordynator Informacji Publicznej Regionu AA Dolnośląski

W kilku wypowiedziach uczestników z sali pojawił się mimo wszystko optymizm sensowności takich przedsięwzięć. 
Sugestie: by do zapraszanych dotrzeć osobiście. Przybyły na konferencję prasową z własnej woli profesjonalista przekazał 
swoje bardzo pozytywne świadectwo o Wspólnocie – warto to wykorzystać w przyszłości. Sumując w skali kraju z innych 
regionów pozyskanych zostało kilkoro profesjonalistów i dziennikarzy chętnych do współpracy z AA. 

Koordynator ds. Zgromadzenia Wyborczego Regionu AA Dolnośląski

Przygotowania do zgromadzenia regionu 2024, które organizuje Intergrupa AA Wałbrzyska nabierają tempa. Koszt 
akredytacji został ustalony na 35 zł.

Została podpisana umowa z CK w Kamiennej Górze na wynajem sali. Nastąpiła korekta godzin wynajmu z 8-20 na 7-
21. Zostały również ustalone ceny obiadów oraz rodzaje zestawów na co również została zawarta umowa i wpłacona 
zaliczka. Mamy już kilka osób do służb podczas zgromadzenia. Współprowadzącym będzie Adam N. były Delegat 
Narodowy. Mamy już pełną obsadę stanowiska akredytacji oraz mikrofonowych. Szukamy obsady szatni i 
parkingowych. Brakuje nam też operatora multimediów.

Przygotowaliśmy plakat zgromadzenia. Przygotowaliśmy mapki dojazdu oraz koordynaty GPS. 
CENTRUM KULTURY 50.782288,16.035295
PARKING NZOZ 50.781823,16.035088
PIZZERIA RADOS 50.784722,16.036542

Apelujemy do wszystkich Intergrup o zrobienie list chętnych na obiady. Zestaw 1 mięsny 35 zł, zestaw 2 bezmięsny 
27 zł. Ostateczny termin zamknięcia list obiadowych i wpłat to 31 października.

Rzecznik przypomniała ażeby pytania i wnioski do Zgromadzenia wpływały do końca września 2024 r. Składane po 
tym terminie przejdą do kolejnego Zgromadzenia. Kandydatury do objęcia służb w regionie do końca października  
2024 r. Powyższe składać należy pisemnie na adres e-mail: dolnoslaski@aa.org.pl
Opłata za salę na potrzeby Zgromadzenia Regonu zostanie uiszczona po przedłożeniu faktury. Wpłaty indywidualne za 
posiłki realizują poszczególne intergrupy.
Ponadto przypomniano, iż od dłuższego już czasu nie używamy sformułowania „akredytacja” lecz zgodnie z 
Preambułą i VII Tradycją zwrotów „darowizna i dobrowolne datki”.

mailto:dolnoslaski@aa.org.pl


 Zgodnie z przyjętym na wstępie planem spotkania zajęto się w kolejności: 

*Informacja na temat przygotowań do obchodów 50-lecia AA w Polsce (przygotowanie mityngów organizowanych 
przez nasz region, organizacja wystawy prezentującej region).

Rzecznik przypomniała, że jest w stałym kontakcie zarówno z Zespołem Organizacji Zlotu 50-Lecia AA jak też z 
osobami, które będą prowadzić mityngi wylosowane przez nasz region. Wszystkie szczegóły są zamieszczone na 
Regionalnym Serwisie Informacyjnym Regionu AA Dolnośląski od kwietnia br., a jeden z mityngów będzie tłumaczony 
na język migowy PJM – prośba by prowadzić go w wolniejszym tempie. 

*Sprawa finansowania udziału służebnych regionu w warsztatach ogólnopolskich.
W nawiązaniu do ustaleń na Spotkaniu Rady Regionu przekazano potrzebę zapisu w formie wniosku do 
Zgromadzenia Regionu pokrycia kosztów Delegatów SK tak jak dotychczas jednego służebnego w jednych 
wybranych przez siebie Ogólnopolskich Warsztatach raz w roku. 

*Sprawa funkcjonowania PIK-u.
Ten punkt - omawiany też wcześniej na Radzie Regionu - zostanie omówiony na spotkaniu stacjonarnym. Rzecznik 
zobowiązała się do zorganizowania i przeprowadzenia takiego spotkania na przełomie czerwca i lipca br. 

*Zakończenie kadencji służb regionu (rzecznik, skarbnik, koordynator ds. ZK i AŚ, koordynator ZIP, koordynator 
PIK-u).
Doprecyzowana została nazwa służby: Koordynator telefonu informacyjno-kontaktowego i Pełnomocnik BSK ds. 
PIK-u – jako jedna połączona służba. Wspomniano o zastępcy rzecznika, który nie będzie kandydował. Kandydaci 
powinni zapoznać się z sugestiami co do kwalifikacji osób kandydujących do służb w Regionie oraz procedurą 
wyborów.
Do listy służb należy dopisać i ewentualnie wybrać Delegata SK na KSK do Komisji Finansów, Powiernika „A” oraz 
„B” a także Powiernika kl.„A” w Regionie z rekomendacją dla Elżbiety Bączek na tą służbę. Pani Elżbieta z 
wdzięcznością przyjęła tę propozycję i w kilku zdaniach potwierdziła swoją gotowość służenia jak też wdzięczność 
dla członków Wspólnoty za możliwość uczestniczenia w dzisiejszym spotkaniu. Podkreśliła też wysoki stopień 
zaangażowania i odpowiedzialności zebranych za rzeczową i merytoryczną dyskusję nad sprawami Regionu.

*Sprawy różne, pytania, wnioski, sugestie.
Terminy kolejnych spotkań zarówno on-line jak i stacjonarnie zostaną zredagowane przez Rzecznik Regionu i przesłane 
dla służebnych i zainteresowanych. 
Sugestia przy ewentualnym wyborze Powiernika SK i spotkaniach stacjonarnych Rady Powierników- zwyczajowo od 
kilku lat -w pierwszy weekend miesiąca będzie niejako wymuszało wygenerowanie innego terminu naszych regionalnych 
spotkań. 

 *Podanie terminu kolejnego spotkania służb regionu : 7 lipca br. godz. 20.00 na platformie ZOOM

*Zakończenie spotkania deklaracją odpowiedzialności.

                                                                   Sporządził Rysiek: sekretarz/łącznik internetowy Regionu AA Dolnośląski
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